Part 7: International Organization

المنظمات الدولية

	English	العربي
UN	United nations	ىدة
IMF	International Monetary Fund	نقد الدولي
WB	The World Bank	ي
WTO	World Trade Organization	جارة الدولية
FAO	Food and Agriculture Organization	غذية والزراعة
UNIDO	United Nations Industrial Development Organization	م المتحدة للتنمية الصناعية
OPEC	The Organization of Petroleum Exporting Countries	ول المصدرة للنفط (أوبك)
WHO	World Health Organization	محة العالمية
ILO	International Labour Organization	مل الدولية
HRO	Human Rights Organization	وق الانسان
UNICF	United Nations International Children's Emergency Fund	فولة الدولية

1- منظمة الامم المتحدة United nations

Q: What is the United Nations Organization?

It is a global organization that includes in its membership almost all the independent countries of the world. The United Nations was founded on 24/October/1945 in San Francisco, California, USA.

س: ماهي منظمة الامم المتحدة ؟

هي: منظمة عالمية تضم في عضويتها جميع دول العالم المستقلة تقريباً. تأسست منظمة الأمم المتحدة بتاريخ /24 أكتوبر /1945 في مدينة سان فرانسيسكو، كاليفورنيا الأمريكية.

the International Monetary Fund صندوق النقد الدولي -2

Q: What is the International Monetary Fund?

It is a specialized agency of the United Nations, established by an international treaty in 1944 and headquartered in Washington, and includes almost all countries in the world with their number of 189 countries.

س: ماهو صندوق النقد الدولي ؟ هي وكالة متخصصة تابعة للأمم المتحدة ، تأسست بموجب معاهدة دولية عام 1944 ومقرها في واشنطن ، وتضم جميع دول العالم تقريبًا بعدد 189 دولة.

Q: What are the objectives of the International Monetary Fund?

The objectives of the fund are as follows:

- Encouraging international monetary cooperation
- Exchange rate stability
- Facilitating international trade
- Enhancing job opportunities
- Promote sustainable economic growth

- Reducing poverty around the world.

س: ماهى اهداف صندوق النقد الدولى ؟ تتمثل أهداف الصندوق فيما يلي

- تشجيع التعاون النقدى الدولي
 - استقرار سعر الصرف
 - تسهيل التجارة الدولية
 - تعزيز فرص العمل
- تعزيز النمو الاقتصادي المستدام
 - الحد من الفقر حول العالم.

3- البنك الدولي (WB) The World Bank

O: What is the World Bank?

The World Bank is a United Nations development financial institution, founded in 1945, and headquartered in Washington.

س: ما هو البنك الدولي؟

البنك الدولي مؤسسة مالية تابعة لمنظمة الأمم المتحدة معنية بالتنمية ، تأسس عام 1945 ، ومقرها في واشنطن.

What are the objectives of the World Bank?

The objectives of the World Bank are

- 1. Assisting developing countries in their economic progress
- 2. Encouraging capital investment for the purpose of developing member states
- 3. Facing the permanent deficit in the balance of payments of the member states
- 4. Providing loans to member states
- 5. Fighting poverty by helping middle- and low-income countries.

ما هي أهداف البنك الدولي؟

- أهداف البنك الدولي هي 1. مساعدة الدول النامية في تقدمها الاقتصادي 2. تشجيع الاستثمار الرأسمالي لخدمة الدول الأعضاء النامية
- 3. مواجهة العجز الدائم في ميزان مدفوعات الدول الأعضاء
 - 4. تقديم القروض للدول الأعضاء
- 5. محاربة الفقر من خلال مساعدة الدول ذات الدخل المتوسط و المنخفض.

4- منظمة التجارة الدولية The World Trade Organization (WTO)

Q: What is the World Trade Organization?

: It is an international institution that supervises the rules of global trade between countries. It was established in 1995, and its headquarters are in Geneva - Switzerland. Includes 164 countries.

س: ماهى منظمة التجارة العالمية

هي مؤسسة دولية تشرف على قواعد التجارة العالمية بين الدول ،أنشئت في عام 1995 ، مقرها جنييف - سويسرا ، تضم منظمة التجارة العالمية 164 دولة .

Q: What are the objectives of the International Trade Organization?

The objectives of the World Trade Organization are summarized as follows:

- 1. It regulates trade relations between member states.
- 2. Working on reviewing the trade policies of member states.
- 3. Settlement of disputes that arise between member states in the field of international trade,
- 4. Conduct ongoing negotiations between member states of the organization,
- 5. Seeking to achieve development in all member states, especially developing countries,
- 6. Cooperation with the pillars of the global economic system (International Monetary Fund, World Bank)

س: ما هي أهداف منظمة التجارة الدولية؟

تتلخص أهداف منظمة التجارة العالمية فيما يلى:

- 1. ينظم العلاقات التجارية بين الدول الأعضاء.
- 2. العمل على مراجعة السياسات التجارية للدول الأعضاء.
- 3 تسوية الخلافات التي تتشأ بين الدول الأعضاء في مجال التجارة الدولية.
 - 4. إجراء مفاوضات جارية بين الدول الأعضاء في المنظمة.
- 5. وسعيًا إلى تحقيق التنمية في جميع الدول الأعضاء وخاصة الدول النامية.
- 6- التعاون مع ركائز النظام الاقتصادي العالمي (صندوق النقد الدولي ، البنك الدولي)

5- منظمة الاغذية والزراعة

The Food and Agriculture Organization (FAO)

What is the Food and Agriculture Organization?

It is a specialized organization of the United Nations that leads international efforts to eliminate hunger in the world .Founded on 16 /October/ 1945, headquarters in Rome - Italy, with offices in 130 countries ماهي منظمة الغذاء والزراعة ؟

هي منظمة متخصصة تابعة للأمم المتحدة تقود الجهود الدولية للقضاء على الجوع في العالم تاسست في 130 دولة . تاسست في 130 دولة .

What are the goals of the Food and Agriculture Organization (FAO)? The goals are:

- 1. Helping to eradicate hunger, food insecurity and malnutrition.
- 2. Make agriculture and fisheries more productive and sustainable
- 3. Reducing poverty in the countryside
- 4. Enabling inclusive and efficient agricultural and food systems

ماهي اهداف منظمة الغذاء والزراعة (الفاو)؟

: ان الاهداف تتمثل في

. -المساعدة في القضاء على الجوع وانعدام الأمن الغذائي وسوء التغذية

- جعل الزراعة ومصايد الأسماك أكثر إنتاجية واستدامة

- الحد من الفقر في الريف

- تمكين نظم زراعية وغذائية شاملة وفعالة

6- منظمة الامم المتحدة للتنمية الصناعية United Nations Industrial Development Organization (UNIDO)

Q: What is the United Nations Industrial Development Organization? It is a specialized agency of the United Nations, founded in 1966 and headquartered in Vienna, Austria.

س: ماهي منظمة الأمم المتحدة للتنمية الصناعية ؟ هي وكالة متخصصة في منظمة الأمم المتحدة، تاسست في العام 1966 ومقرها في فيينا - النمسا.

Q: What are the goals of the United Nations Industrial Development **Organization?**

The main goals of the organization are:

- 1- Promote and accelerate industrial development in developing countries
- 2- Promote international industrial cooperation.
- 3- Provides technical cooperation to developing countries
- 4- Creating a better life for people by establishing an industrial base for long-term prosperity and economic strength

س: ماهي اهداف منظمة الأمم المتحدة للتنمية الصناعية ؟

الآهداف الرئيسية للمنظمة هي : 1- تعزيز وتسريع التنمية الصناعية في الدول النامية

2- تعزيز التعاون الصناعي الدولي.

-3- يوفر التعاون التقني للدول النامي

- يرقر والقوة الاقتصادية على المدى الطويل المدى ا

7- منظمة الدول المصدرة للنفط (أوبك)

The Organization of Petroleum Exporting Countries (OPEC)

Q: What is the Organization of Petroleum Exporting Countries (OPEC)?

It is an intergovernmental organization established in Baghdad in 1960 by its first five members (Iran, Iraq, Kuwait, Saudi Arabia, and Venezuela), and its headquarters since 1964 is Vienna, Austria and the number of its members is 15 countries.

ماهى منظمة الدول المصدرة للنفط (اويك) ؟

هي منظمة حكومية دولية تأسست في بغداد عام 1960 بواسطة أعضاؤها الخمس الأوائل (إيران، العراق، الكويت، السعودية، وقنزويلا)، ومقرها الرئيسي منذ عام 1964 قيينا، النمسا و عدد أعضاؤ ها 15 دولة

What are the tasks of the Organization of Petroleum Exporting Countries (OPEC)?

- 1- The tasks of this organization are:
- 2- Coordination and standardization of oil policies for member countries
- 3- Ensuring the stability of oil markets, in order to secure an efficient supply of oil to customers
- 4- Ensuring stable income for the producers and a fair return to the capital of the investors in the oil industry.
- 5- The organization is an important provider of information on the international oil market.

ماهي مهام منظمة الدول المصدرة للنفط (اوبك) ؟ ان مهام هذه المنظمة هي :

- 1- تنسيق وتوحيد سياسات النفط للبلدان الأعضاء
- 2- ضمان استقر ار أسواق النفط، من أجل تأمين إمداد فعال من النفط للعملاء
- 3- ضمان دخل مستقر للمنتجين، وعائد عادل لرأس مال المستثمرين في صناعة النفط."
 - 4- تعد المنظمة مزود هام للمعلومات المتعلقة بسوق النفط الدولي.